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عیدی امسال کارمندان چقدر افزایش یافت
کارکنان دولت امسال سه میلیون تومان عیدی دریافت 
خواهند کرد که نسبت به سال گذشته ۲۰ درصد افزایش دارد 
و حق عائله مندی و فرزند نیز به ترتیب افزایش ۱۴۰ هزار و 
۶۰ تومانی را تجربه می کند. براساس اعلام سخنگوی دولت، 
امسال عیدی کارمندان سه میلیون تومان خواهد بود که ۸۴۰ 
هزار تومان به عنوان حق عائله مندی و مبلغ ۳۶۰ هزار تومان 
به عنوان حق فرزند به ازای هر فرزند به آن اضافه خواهد شد. 

آنطور که فاطمه مهاجرانی وعده داده، قرار است مبلغ 
عیدی  اواخر به همن و اوایل اسفند به حساب کارمندان واریز 
شود.  این در حالی است که عیدی کارمندان و بازنشستگان 
دولت سال گذشته دو میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بود که امسال 
افزایش ۲۰ درصدی را تجربه کرده است.  حق عائله مندی نیز 
با ۱۴۰ هزار تومان افزایش از ۷۰۰ هزار تومان پارسال به ۸۴۰ هزار 
تومان در سال جاری افزایش یافته و حق فرزند نیز از ۳۰۰ هزار 
تومان به ۳۶۰ هزار تومان رسیده است.  گفتنی است؛ حداقل 
حقوق کارمندان دولت در سال جاری با ۲۰ درصد افزایش 

نسبت به پارسال، ۱۰ میلیون تومان است. 

دولت ۹۲۱ هزار میلیارد مالیات گرفت
در ۱۰ ماه سال  جاری ۹۲۰ هزار و ۸۰۲ میلیارد تومان میلیارد 

تومان مالیات وصول شد که با رشد ۴۷ درصدی همراه شد. 
، در ۱۰  بر  اساس آخرین گزارش سازمان امور مالیاتی کشور
ماهه سال ۱۴۰۳، بالغ بر ۹۲۰ هزار و ۸۰۲ میلیارد تومان درآمد 
مالیاتی وصول شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 
۴۷ درصدی داشته و نسبت به بودجه مصوب حدود ۹۰ درصد 
تحقق یافته است.  از مجموع درآمدهای مالیاتی امسال، 
بیش از ۶۱۲ هزار میلیارد تومان )معادل ۶۷ درصد( از محل 
مالیات های مستقیم - شامل مالیات بر اشخاص حقوقی 
بیش از ۴۱۲ هزار میلیارد تومان، مالیات بر درآمدها حدود 
۱۷۷ هزار میلیارد تومان و مالیات بر ثروت بیش از ۲۳ هزار 
میلیارد تومان- است.  همچنین در بازه زمانی ۱۰ ماهه سال   
جاری، بیش از ۳۰۸ هزار میلیارد تومان )معادل ۳۳ درصد( 
از محل مالیات بر کالاها و خدمات وصول گردیده است که 
بخش عمده آن از محل مالیات بر ارزش افزوده بالغ بر ۱۹۳ هزار 
میلیارد تومان است.  از مجموع درآمدهای وصول شده در ۱۰ 
ماهه سال جاری، بیش از ۱۳۰ هزار میلیارد تومان برای توسعه و 
آبادانی کشور به حساب شهرداری  ها، دهیاری ها، فرمانداری  ها 
و ادارات کل امور عشایر واریز گردیده و بیش از ۴۲ هزار میلیارد 
تومان به حوزه سلامت و حدود چهار هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان 
در قالب سهم ۲۷ صدم درصد توسعه ورزش  های همگانی 
به حساب وزارتخانه  های ورزش و جوانان و آموزش و پرورش 

اختصاص یافته است. 

FATF اظهارنظر جدید وزارت اقتصاد درباره
 FATF رئیس مرکز اطلاعات مالی گفت: توصیه های کلیدی
و از جمله توصیه ۴۰ این نهاد، در متن قانون و مقررات مبارزه با 

پولشویی کشور گنجانده شده و در حال اجرا است. 
هادی خانی دبیر شورای عالی پیشگیری و مقابله با جرایم 
کنش به برخی ادعاها  پولشویی و تأمین مالی تروریسم - در وا
مبنی بر افشای اطلاعاتی و شیوه های دور زدن تحریم ها 
در عادی سازی پرونده ایران با FATF عنوان کرد: صرفاً در 
توصیه شماره FATF ۴۰ و در فصل همکاری های بین المللی از 
مجموعه توصیه های FATF، کشورها ملزم شده اند در مبارزه 
با پولشویی و تأمین مالی تروریسم آن هم در چارچوب قوانین 
و مقررات داخلی، با یکدیگر همکاری و تبادل اطلاعات داشته 
باشند.  وی ادامه داد: برابر بند د از ماده ۷ مکرر قانون مبارزه 
با پولشویی که به تصویب مجمع تشخیص مصلحت نظام 
نیز رسیده است، سازوکار این نوع همکاری به صورت شفاف 
مشخص و گزارش اقدامات کشور در خصوص این توصیه و 
نسخه قانون و مقررات داخلی ارسالی، مورد تأیید FATF قرار 
گرفته و عملاً گمانه زنی های رسانه ای در این خصوص ناشی از 
عدم شناخت از استانداردهای این نهاد و قوانین و مقررات 
کید مجدد بر فنی  داخلی است.  رئیس مرکز اطلاعات مالی با تأ
و حقوقی بودن مدیریت پرونده ایران در FATF و لزوم پرهیز 
از اعلام نظرهای سلیقه ای و تفسیرهای شخصی، عنوان کرد: 
در حال حاضر و به دلیل حضور ایران در لیست سیاه و به بهانه 
کنش های مالی اشخاص حقیقی  اطمینان از منشأ و هدف ترا
و حقوقی ایرانی، تمام نهادهای پولی و مالی کشورها، اطلاعات 
 FATF ۱۹ ریز هویتی و اقتصادی اشخاص ایرانی را برابر توصیه
و در قالب اقدامات تقابلی آن نهاد علیه کشورمان و در هنگام 
ارائه خدمات مالی، مطالبه می کنند که در مقایسه با آنچه که در 
چارچوب قوانین و مقررات داخلی خودمان مکلف به همکاری 
هستیم، بسیار فراتر و غیرقابل کنترل و رصد است و آسیب های 

این سطح از افشا اطلاعاتی قابل پیش بینی نیست. 

فرودگاه های ۲ بانده کشور افزایش می یابد
معاون وزیر راه و شهرسازی و سرپرست شرکت فرودگاه ها و 
ناوبری هوایی ایران گفت که بیشتر فرودگاه های کشور ۲ بانده 

است و باید به سمت افزایش تعداد آنها حرکت کنیم. 
محمد امیرانی روز سه شنبه پس از افتتاحیه طرح بهسازی 
و توسعه باند اصلی فرودگاه کرمانشاه که با فرمان وبیناری 
دکتر پزشکیان رئیس جمهور آغاز شد؛ در پاسخ به خبرنگار 
ایرنا مبنی بر تعداد فرودگاههای دوبانده و برنامه وزارت راه 
برای توسعه کمی یا کیفی آنها بیان کرد: شمار فرودگاه های 
دوبانده کشور زیاد است اما برخی از آنها به دلایل مختلف از 
یک باند استفاده می کنند.  وی که در محوطه باند فرودگاه 
گفت وگو می کرد؛ افزود: فرودگاه های تک بانده کشور را با کمک 
استانداران و دستگاههای اجرایی استانی ۲ بانده خواهیم 
کرد.  وی در پاسخ به پرسش دیگر ایرنا در خصوص برنامه های 
توسعه ای فرودگاه کرمانشاه به عنوان هاب منطقه ای غرب و 
مرزی بودن این استان نیز گفت: این فرودگاه راهبردی از نظر 
سیستم های کمک ناوبری در سطح عالی قرار دارد و یکی از 

بهترین فرودگاه های کشور است.  
 امیرانی مدت انجام پروژه بهسازی باند اصلی فرودگاه 
کرمانشاه را چهار سال اعلام کرد و افزود: مشخصات این باند 
شامل سه هزار و ۴۰۰ متر طول و ۶۰ متر عرض می شود و برای آن 

هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان هزینه شده است. 

اخبار

جزئیات چهارمین نشست کمیته دستمزد

میانگین هزینه سبد معیشت کارگران
در چهارمین جلسه کمیته مزد شورای عالی 
کار، موضع بررسی هزینه سبد معیشت کارگران 
باز هم بدون نتیجه ماند و درنهایت با توجه به 
عدم اقناع گروه کارگری و کارفرمایی، محاسبه 
هزینه سبد معیشت به ۲۹ بهمن ماه موکول 
شد. همچنین طبق گفته نماینده کارگران، 
میانگین هزینه سبد معیشت کارگران بر اساس 
تورم منتهی به آذر ماه به ۲۹ میلیون و ۹۴۰ هزار 
تومان رسیده است. چهارمین نشست کمیته 
دستمزد شورای عالی کار با حضور نمایندگان 
تشکل های کارگری و کارفرمایی و نمایندگان 
برگزار  کار  و  اقتصاد  صمت،  وزارتخانه های 
شد.در سه جلسه گذشته شرکای اجتماعی به 
طور جدی به مبحث بررسی و محاسبه سبد 
معیشت کارگران ورود نکردند و موضوعاتی 
کارگری، هزینه های  از قبیل تامین مسکن 
بهداشت و درمان و ایجاد قرارگاه مسکن در 
دستور کار قرار گرفت و کارفرمایان ضمن اعلام 
آمادگی برای تامین زمین، از دولت خواستند 

شرایط ساخت مسکن کارگری را تسهیل کند.
بسیاری از کارشناسان و فعالان حوزه کار بر 
خ تورم و  لزوم تعیین حداقل مزد برمبنای نر
کید کرده و معتقدند: میزان  سبد معیشت تا
خ افزایش  کارگران باید با نر سبد معیشت 
حقوق برابر باشد.با این حال کارگران انتظار 
دارند تا تعیین هزینه سبد معیشت خانوارهای 
کارگری هرچه زودتر انجام شود چرا که نتایج 
به  تصمیم گیری  حصول  جهت  بررسی ها 
ارائه می شود و این رقم  کار  شورای عالی 
کرت دستمزد ۱۴۰۴  می تواند در ورود به مذا

موثر باشد.
گزارش کمیته مزد درخصوص وضع معیشت 
خانوار و هزینه سبد زندگی مبنایی برای تعیین 
حداقل دستمزد است و به تعیین بهتر رقم  
سبد معیشت و شفاف سازی هزینه ها کمک 
می کند.در همین راستا محسن باقری - رئیس 
کمیته دستمزد شورای عالی کار در گفت و گو 
با ایسنا، جزئیات برگزاری چهارمین نشست 
کمیته دستمزد را تشریح کرد و گفت: در این 
جلسه نمایندگان گروه کارگری و کارفرمایی 
و وزارت صمت، وزارت اقتصاد و وزارت کار 
حضور داشتند و بحث های تکمیلی در مورد 
بحث مسکن و درمان که جلسه قبل صحبت 
شده بود، صورت گرفت. نهایتا گروه کارگری و 
کارفرمایی قانع نشدند. گروه کارگری معتقد 
است که سازمان تامین اجتماعی باید درمان 
رایگان به کارگران ارائه دهد و دولت هم مسکن 
ارزان قیمت در اختیار کارگران و روستاییان 
بگذارد البته این مسایل از سوی کارفرماین 
مطرح شد.به گفته وی نظر گروه کارفرمایی در 
جلسه این بود که سهم مسکن از هزینه های 
زندگی ۳۰ درصد است و این سهم کارفرمایان 
نیست و باید دولت آن را بپردازد لذا در جلسه 
کید داشتند که از سهمشان کم شود و دولت  تا
کارگری سهم  هم در تامین مسکن خانوار 
داشته باشد.رئیس کمیته مزد شورای عالی 
کار با بیان اینکه درخواست نمایندگان کارگری 
در این جلسه ورود کمیته مزد به محاسبات 
به  توجه  با  کرد:  کید  تا بود،  معیشت  سبد 
تعطیلی جلسه هفته آینده که ۲۲ بهمن ماه 
است، محاسبه هزینه سبد معیشت کارگران به 
۲۹ بهمن ماه موکول شد.باقری در عین حال 
از توزیع جداول سبد هزینه معیشت وزارت 
بهداشت در این جلسه خبر داد و گفت: اوراقی 
در خصوص آمار مسکن و شاخص CPI و سبد 
غذایی ایرانیان مصوب ۱۴۰۳ وزارت بهداشت 
که به پیشنهاد انستیتو تغذیه بود در بین ما 
توزیع و مقرر شد شرکای اجتماعی با همراهی 
یکدیگر نظرات خود را روی سبد اعمال و در 
جلسه آینده اعداد و ارقام استخراج شده را 
ارائه دهند.وی در پاسخ به این پرسش که آیا 
؟  تغییری در سبد ارائه شده وجود دارد یا خیر
افزود: سبد وزارت بهداشت تغییراتی داشته 
است. کاهش وزنی در برخی اقلام مشاهده می 
شود و برخی اقلام نیز اضافه و جابه جا شده 
است که باید بررسی و مطالعه کنیم و پس از 
آن نمودارها و جداول هزینه را مشخص و اعلام 
می کنیم. ۲۹ بهمن ماه به طور جدی به مبحث 
محاسبه هزینه سبد معیشت ورود خواهیم کرد 
و شرکای اجتماعی با عدد محاسباتی خود وارد 
می شوند. نماینده کارگران در شورای عالی کار 
با بیان اینکه تا این لحظه رقم سبد معیشت 
از سوی کارفرمایان اعلام نشده است، گفت: 
عددی که کانون شورای اسلامی کار اعلام کرده 
بر اساس محاسبات خود و مبتنی بر سبدهای 
موجود و مراجعی بوده که به آنها دسترسی 
داشتیم ولی با توجه به سبد جدیدی که وزارت 
بهداشت ارائه کرده است باید مجددا جلسات 
کارشناسی برگزار کنیم. به گفته باقری با توجه 
به تغییر مبنا باید بر اساس کالری ها و اقلام 
غذایی جدیدی که اعلام شده مجددا بررسی 
و محاسبات را بازنگری و نهایی کنیم. بر اساس 
اعلام نمایندگان کارگری، بررسی و محاسبه 
هزینه سبد معیشت کارگران به ۲۹ بهمن ماه 
موکول شد.این مقام مسئول کارگری میانگین 
هزینه سبد معیشت کارگران بر اساس تورم 
منتهی به آذرماه را ۲۹ میلیون و ۹۴۰ هزار تومان 
گفت: تا دو هفته آینده نتیجه  کرد و  اعلام 
مطالعات و جلسات کارشناسی را اعلام خواهیم 
کرد.رئیس کمیته مزد شورای عالی کار تصریح 
کرد: سبدی که وزارت بهداشت اعلام کرده در 
سال ۱۳۹۲ ارائه شد و ظاهرا هر ۱۰ سال یکبار بر 
اساس طبع جامعه و اتفاقات اقلیمی کشور و 

شاخص های خود آن را بازنگری می کند.

از  پس   : بهزادپور صدیقه  ملی-  آرمان 
کارآمد در صنعت خودرو  سال ها مدیریت نا
زیاندهی، سرانجام، شورای  به  آنها  اقرار  و 
تصمیمی  قوا  سران  اقتصادی  هماهنگی 
گذاری ایران خودرو به بخش  تاریخی را برای وا
کرده و بر این اساس مقرر  خصوصی اتخاذ 
گذاری شرکت ایران خودرو به هیأت  شده تا وا
که به  تجدید نظر شورای رقابت ابلاغ شود 
گفته کارشناسان به عنوان یک نقطه عطف 
در تاریخ صنعت خودروسازی ایران محسوب 
می شود. بنا بر خبرهای رسمی و غیررسمی، 
گذاری سهام مدیریتی  وا امروز چهارشنبه 
بزرگ ترین بنگاه اقتصادی غیر نفتی کشور کلید 
خواهد خورد. با برگزاری مجمع فوق العاده 
سهامداران ایران خودرو قرار است موضوع 
گذاری مدیریت دولتی ایران خودرو به رای  وا
گذاشته شود که البته در نهایت با هر قالبی، 
گذاری  سهام شرکت های تودلی جایی در این وا

ندارند. 

   کنسرسیوم بخش خصوصی
به گزارش »آرمان ملی«، خصوصی سازی و 
اجرای اصل ۴۴ سال هاست که مورد توصیه 
موکد مقامات، به ویژه مقام معظم رهبری قرار 
دارد و دولت چهاردهم و کابینه او نیز در این 
مسیر گام بر می دارند و بر اساس اخبار منتشره 
رسمی و غیررسمی سرانجام مقرر شده تا در 
کید سران  دولت پزشکیان این مهم با توافق و تا
سه قوه به کنسرسیومی از بخش خصوصی 
گذار شود که البته به باور صاحبه نظران،  وا
ح بستگی به اجرای صحیح  موفقیت این طر
و نظارت مستمر بر فرآیندهای مربوطه دارد تا 
بتواند این اقدام را به عنوان یک الگوی موفق 
برای سایر صنایع کشور مورد توجه قرار دهد. 
سپهر درخشان کارشناس صنعت خودرو در 
کشور  گفت: صنعت خودروسازی  باره  این 
در سال های اخیر با چالش های متعددی 
که  مواجه بوده است، حمایت های دولتی 
در طول دهه ها به این صنعت ارائه شده، 
نتوانسته است به بهبود وضعیت آن کمک 
کند و بحران های مالی و مدیریتی همچنان 
ادامه دارد و در این راستا، خصوصی سازی به 
عنوان یک راه حل جدی برای نجات صنعت 
که مسلم  آنچه  ح شده است.  خودرو مطر
گذاری ایران خودرو به بخش  است اینکه، وا

خصوصی می تواند به افزایش رقابت، بهبود 
کاهش قیمت ها منجر  کیفیت محصولات و 
شود. بخش خصوصی با انگیزه های اقتصادی 
و مدیریتی متفاوت، می تواند نوآوری و کارایی 
را به این صنعت بازگرداند، به علاوه این اقدام 
می تواند به جذب سرمایه گذاری های خارجی 
و داخلی کمک کند و در نهایت به رشد و توسعه 

پایدار صنعت خودروسازی ایران منجر شود. 

کارآمدی مدیریتی     نا
از  یکی  عنوان  به  ایران خودرو  افزود:  او 
غول های خودروسازی ایران طی دهه های 
گذشته تحت مدیریت دولتی قرار داشته و با 
گسترده دولتی ادامه فعالیت  حمایت های 
داده است. با این حال، نتیجه این مدیریت 
چیزی جز انباشت زیان های هنگفت، کاهش 
با  رقابت  در  ناتوانی  و  محصولات  کیفیت 
خودروسازان خارجی نبوده است. بر اساس 
طی  شرکت  این  انباشته  زیان  گزارش ها، 
سال های اخیر به حدود ۲۵۰ هزار میلیارد 
تومان رسیده که به یکی از بزرگ ترین مشکلات 
اقتصادی این صنعت تبدیل شده است. این 
زیان ها نه تنها فشار مالی سنگینی بر دولت 
کرده، بلکه مصرف کنندگان نیز از این  وارد 
که محصولات  وضعیت آسیب دیده اند، چرا
توانایی  کیفیت و قیمت،  از نظر  ارائه شده 
رقابت با خودروهای خارجی را نداشته اند. این 
کارشناس اضافه کرد: تا پیش از این، دولت ها 
همواره با خصوصی سازی ایران خودرو مخالفت 
می کرد. یکی از دلایل اصلی این مخالفت، 
نگرانی از دست دادن کنترل بر این صنعت 
استراتژیک و پیامدهای اجتماعی و اقتصادی 
آن بود. برخی مقامات دولتی معتقد بودند 
گذاری ایران خودرو می تواند به افزایش  که وا
بی رویه قیمت ها و کاهش دسترسی عمومی به 
خودرو منجر شود. علاوه بر این، نگرانی هایی 
گروه های غیرمتخصص و فاقد  درباره نفوذ 
صلاحیت در مدیریت شرکت وجود داشت که 

می توانست وضعیت را پیچیده تر کند. با وجود 
این مخالفت ها، سرانجام شورای هماهنگی 
گذاری  وا به  تصمیم  قوا  سران  اقتصادی 
ایران خودرو به بخش خصوصی گرفت. این 
گذاری قرار است به یک کنسرسیوم خصوصی  وا
انجام شود که ترکیبی از شرکت های صنعتی 
و سرمایه گذاران معتبر خواهد بود. هدف از 
این تصمیم، افزایش بهره وری، بهبود کیفیت 
محصولات و رقابت پذیری این شرکت در سطح 

ملی و بین المللی است. 

   مزایا و چالش ها 
اجرای  مزایای  درباره  درخشان 
با  گفت:  ایران خودرو  خصوصی سازی 
که  ورود مدیریت خصوصی، انتظار می رود 
بهره وری در تولید افزایش یابد. در حقیقت 
خصوصی سازی می تواند فضای رقابتی را در 
بازار خودروی کشور تقویت کند و به بهبود 
کیفیت و کاهش قیمت ها منجر شود و با ورود 
سرمایه گذاران جدید فشار زیاد بر دولت نیز 
کاسته می شود واز طرفی احتمالاً میزان زیان 
از سوی دیگر  کاهش می یابد.  نیز  انباشته 
یکی از نگرانی های جدی این است که بخش 
تعهدات  به  نتواند  است  ممکن  خصوصی 
مربوط به قیمت گذاری عادلانه پایبند باشد. 
گر کنسرسیوم خریدار صرفاً به سودآوری  بعلاوه ا
کیفیت  است  ممکن  کند،  فکر  کوتاه مدت 
محصولات کاهش یابد و همزمان با احتمال 
ناهماهنگی در نظام توزیع و ارائه خدمات 
پس از فروش، ممکن است چالش هایی نیز در 
این بخش ایجاد شود که در حقیقت حاصل 
کارآمد حاصل اید.این  گذاری به مدیریتی نا وا
گذاری  کارشناس در ادامه درباره مزایای وا
گفت: در عین حال با وجود مشکلات احتمالی 
به نظر می رسد، ادامه مدیریت دولتی نه تنها 
به زیان این شرکت بلکه به ضرر کل اقتصاد 
گر خصوصی سازی  کشور باشد، و در مقابل ا
با نظارت دقیق دولت همراه باشد، می تواند 

به بهبود شرایط این صنعت و افزایش رضایت 
مصرف کنندگان منجر شود، اما قطعاً تصمیم 
به خصوصی سازی ایران خودرو یک گام بزرگ 
گرچه این تصمیم با  و سرنوشت ساز است، ا
چالش ها و نگرانی هایی همراه است، اما در 
صورت اجرای صحیح و نظارت دقیق، می تواند 
به تحولی بزرگ در صنعت خودروسازی کشور 
منجر شود و زمینه ساز رقابتی سالم و پایدار در 

بازار خودرو باشد. 

   موافقت سران قوا 
بر اساس اخبار غیررسمی، سران قوا نیز با 
کنسرسیوم  گذاری سهام ایران خودرو به  وا
کرده اند.  موافقت  خصوصی  بخش 
از قطعه سازان و  کنسرسیوم با ترکیبی  این 
از  یکی  به  کنون  ا کشور  خودروسازان 
گرفتن  اختیار  در  برای  اصلی  گزینه های 
است.  شده  تبدیل  ایران خودرو  مدیریت 
خصوصی سازی ایران خودرو می تواند نقطه 
عطفی در صنعت خودرو ایران باشد. تجربه 
که خروج دولت  جهانی نشان داده است 
آن ها به بخش  گذاری  از صنایع بزرگ و وا
خصوصی کارآمد، منجر به افزایش بهره وری، 
بهبود کیفیت محصولات، کاهش هزینه های 
تولید و افزایش رقابت پذیری می شود. این 
اقدام می تواند سرمایه گذاری های جدیدی را 
جذب کرده و ایران خودرو را از شر تصمیمات 
سیاسی و مداخلات غیرکارشناسی نجات دهد. 
این گزارش همچنین می افزاید، بنابر برخی 
گذاری  شنیده ها، چهارشنبه هفته جاری وا
سهام مدیریتی بزرگ ترین بنگاه اقتصادی 
غیرنفتی کشور کلید خواهد خورد. با برگزاری 
مجمع فوق العاده سهامداران ایران خودرو 
امروز چهارشنبه ۱۷ به همن ماه، قرار است 
گذاری مدیریت دولتی ایران خودرو  موضوع وا
به رای گذاشته شود. دولت ۵. ۷ درصد سهام 
در ایران خودرو دارد و طی سال های گذشته از 
حق رای ۲۴ درصد سهام تودلی استفاده کرده 
که به اعتقاد بسیاری از کارشناسان این موضوع 
غیرقانونی بوده است اما حالا با توجه به احکام 
قضائی امکان ادامه این روند وجود ندارد. 
بنابراین با هر ترکیب سهامداری، دولت امکان 
استفاده از سهام   های تودلی را نخواهد داشت. 

گذاری    دفاع از وا
ع عضو کمیسیون برنامه و بودجه  رحیم زار
مجلس با استقبال از حضور مالکان مشترک 
کنسرسیوم سهامدار ایران خودرو و شرکت های 
مرتبط با زنجیره تامین مانند قطعه سازی کروز، 
« همگام با تکنولوژی های  گفت: شرکت »کروز
کرسی در هیات مدیره  گر یک  روز است و ا
خودروسازی ها بگیرد، تأثیر مثبتی در شرایط 
خودروسازی کشور خواهد داشت. او با کنایه 
گذاری گفت: جالب است  به مخالفان این وا
ج از کشور  گر یک شرکت داخلی در خار که ا
این اقدام را انجام می داد، قطعاً با استقبال و 
تشویق بیشتری مواجه می شد. سخنگوی 
کمیسیون تلفیق مجلس با یادآوری فرمایشات 
پیاده سازی  بر  مبنی  انقلاب  معظم  رهبر 
سیاست های اصل ۴۴ و الزام دولت و مجلس به 
پشتیبانی از خصوصی سازی و بخش خصوصی 
گر ما شعار حمایت از بخش خصوصی را  گفت: ا
ح می کنیم، باید این حمایت را به صورت  مطر
عملی پیگیری کنیم. تقویت بخش خصوصی 
با تنگ نظری مانع  اما بعضا  ضروری است 
ع در بخش دیگر  رشد و پیشرفت می شویم. زار
ادعای وجود تعارض منافع میان سهامداران 
ایران خودرو در بخش خصوصی را رد کرد و 
گذاری ایران خودرو نه تنها تعارض  گفت: وا
منافعی ندارد بلکه می تواند به تجدید ساختار 
درونی، بهبود کیفیت محصولات، و افزایش 

بهره وری منجر شود. 

گذاری ایران خودرو گزارش می دهد »آرمان ملی« از موافقت سران قوا درخصوص وا

سه قوه و یک وفاق در صنعت خودرو
گذاریایرانخودروتعیینتکلیفمیشود    وا

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران گفت: تراز تجاری در 
۱۰ ماهه سال جاری نسبت به سال گذشته بهتر بوده است، 
هرچند امسال واردات طلا بیشتر شد و واردات طلا انتقال 

ارز حساب می شود نه کالا. 
توسعه  سازمان  رئیس  دهنوی،  دهقان  محمدعلی 
نمایشگاه  هفتمین  خبری  نشست  در  ایران  تجارت 
ایران  گفت:  ایران  جمهوری  صادراتی  توانمندی های 
کسپو ۲۰۲۵ که ۸ تا ۱۲ اردیبهشت سال آینده برگزار می شود  ا
چکیده ای از همه نمایشگاه های ماست و وزارت خارجه و 
ج کشور این ماموریت  همه سفارت خانه های ایران در خار
را پیدا می کنند که ترتیبات حضور مهمان های خارجی را در 

این رویداد فراهم کنند. 
وی افزود: تجربه امسال تجربه ارزشمندی بود و در سال 
آینده ارتقای کیفیت برگزاری رویداد را در دستور کار داریم 
و ترجیح می دهیم کسانی حضور پیدا کنند که پتانسیل 
بالاتری برای انعقاد قرارداد با ایرانی ها داشته باشند، در 
کرات دوجانبه نیز در دستور کار  رویداد سال آینده مذا
قرار دارد تا در نهایت این رویداد به توسعه صادرات کشور 
بینجامد.  وی در پاسخ به سوالی درباره ارتباط ایران و ترکیه 
اظهار کرد: ترکیه برای ایران شریک اقتصادی مهمی است 
و همیشه این کشور در گروه پنج شریک اول تجاری ایران 
بودن و همچنین ترکیه مسیر تجارت ایران با دیگر مناطق 
جهان است، بنابراین در این رویداد از وزیر مربوط ترکیه 

علاوه بر بخش خصوصی دعوت می کنیم تا تجارت دو کشور 
توسعه بیشتر یابد.  دهقان دهنوی به موضوع تحریم ها 
نیز پرداخت و گفت: همه می دانیم و قابل انکار نیست 
که تحریم ها تجارت ما را محدود کرده، اما ما هم در مقابله 
با این تحریم ها هستیم و بخش خصوصی ما بزرگ ترین 
مجاهد این عرصه بوده و در این زمینه از تلاش بخش 
خصوصی متشکریم که به دور زدن تحریم ها همت ورزیده 
در حالی که گاه بخش دولتی هم در تجارت مانع تراشی 
کرده است.  معاون وزیر صمت درباره تجارت کشور گفت: 
در سال گذشته صادرات غیرنفتی ایران حدود ۵۰ میلیارد 
دلار بوده است و حدود ۶۷ میلیارد دلار واردات داشتیم، 
تراز تجاری کشور ما با احتساب نفت کاملا مثبت است اما به 
دنبال فاصله گرفتن از اقتصاد نفتی هستیم. تراز تجاری در 

۱۰ ماهه سال جاری نسبت به سال گذشته بهتر بوده است 
هر چند امسال واردات طلا بیشتر شد و واردات طلا انتقال 

ارز حساب می شود نه کالا. 
بازاری  ما  برای  آفریقا  گفت:  آفریقا  بازار  درباره  وی 
استراتژیک است اما حجم تجارت به اندازه ای که باید رشد 
نکرده اما توجه ویژه ای به آن است همچنین اجلاس آفریقا 

کسپو ۲۰۲۵ اتفاق می افتد.  در کنار ا

   سه گروه در اولویت هستند 
در این نشست همچنین مجید تکبیری، رئیس ستاد 
کسپو گفت: ۷۰۰ تا ۸۰۰ شرکت در  برگزاری نمایشگاه ایران ا
کسپو ۲۰۲۶ حضور پیدا خواهند کرد و امسال اولویت حضور  ا
با کشورهای همسایه و کشورهای عضو بریکس، شانگهای 

و اوراسیا است. 
وی افزود: پیش بینی می شود از ۹۰ تا ۱۰۰ کشور و بین 
۲۰۰۰ تا ۲۵۰۰ بازرگان خارجی در این رویداد حضور پیدا کنند 
امکان حضور بیشتر تجار نیست چون هتل های ایران 

ظرفیت پذیرش بیشتر ندارند. 
تکبیری خاطرنشان کرد: حوزه کشاورزی و مواد غذایی 
معمولا جذابیت بیشتری نسبت به دیگر بخش ها دارد 
و غرفه های بیشتری به خود اختصاص می دهد و سال 
گذشته بیشتر از یک چهارم نشست های دوجانبه به مواد 

غذایی اختصاص داشت. 

ح کرد:  رئیس سازمان توسعه تجارت ایران مطر

افزایش واردات طلا در سال جاری 

گذاریایرانخودروبهبخشخصوصی درخشان:وا سپهر

میتواندبهافزایشرقابت،بهبودکیفیتمحصولاتوکاهش

شودوبخشخصوصیمیتواندنوآوریو قیمتهامنجر

گرداند کاراییرابهاینصنعتباز


